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SKUP^TINI CRNE GORE

Na osnovu clana 69 stav 2 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Odbor za ekonomiju, finansije i

budzet, sa 116. sjednice, odrzane 8. juna 2020. godine, podnosi

izvjeStaj
o'razmatranju PREDLOGA ZAKONA 0IZMJENAMAIDOPUNAMA ZAKONA 0

SIGURNOSTIPOMORSKE PLOVIDBE

Odbor se, kroz uvodno izlaganje predstavnika predlagaca, upoznao sa osnovnim razlogom
predlaganja izmjena i dopuna Zakona o sigurnosti pomorske plovidbe koji proizilazi iz potrebe
usaglasavanja zakonskih odredbi o sigurnosti plovidbe i odvijanju pomorskog saobracaja sa pravnom
tekovinom EU i Pariskim memorandumom o razumijevanju o kontroli drzave luke (Paris MoU),
Saopsteno je da se predlogom zakona omogucava adekvatna implementacija procedura i uputstava
Paris MoU, Sime se uspostavija ujednacenje i koordinacija inspekcijskih postupaka u lukama zemalja
clanica Paris MoU. Takode, saopstio je da je razlog predlaganja donosenja zakona po skracenom
postupku upravo namjera pomorske administracije Crne Gore da postane punopravna clanica Paris
MoU.

Na Odboru je konstatovano da se predlozenim zakonom, izmedu ostalog, detaljnije razraduju
lokacije i dozvoljene brzine plovidbe plovnih objekata; odreduje podrucje uskog kanala u
Bokokotorskom kanalu i usiovi plovidbe u istom; predlaze osnivanje Nacionalnog odbora za olaksice u
pomorskom saobracaju; stvara obaveza izdavanja identifikacionih isprava kojima se dokazuje identitet
drzavljanina Crne Gore; obavezuje resorno ministarstvo da organizuje obuke i periodicno ocjenjivanje
PSC inspektora tj. inspektora nad stranim plovnim objektom; ureduju nacini prevoza putnika i/ili stvari
u unutrasnjem pomorskom saobracaju i definise nacin sticanja dozvole za obavljanje tih prevoza (po
osnovu zahtjeva prevoznika, po osnovu javnog poziva ili dodjelom koncesije) i dr.

Odbor se upoznao i sa cinjenicom da je za sprovodenje ovog zakona potrebno obezbijetiti
sredstva u budzetu drzave za rad Nacionalnog odbora za olaksice, odjanuara 2021. godine.

Tokom rasprave, na sjednici Odbora, poslanike je, izmedu ostalog, interesovalo: zasto predlog
zakona nije ranije podnijet u skupstinsku proceduru s obzirom da je proslo skoro godinu dana od javne
rasprave; da li su postojale institucionalne ili druge barijere zbog cega se predlog zakona sada razmatra
po skracenom postupku a cinjenica je da su nedostaci zakonskih propisa utvrdeni jos u kontrolnom
izvjestaju iz 2018. godine; na sta se konkretno odnose primjedbe Ministarstva ekonomije i Minstarstva
rada i socijalnog staranja i da li su iste prihvacene; odnos Unije pomoraca i Udruzenja kapetana prema
predlozenim izmjenama; zbog cega do sada nije postojala obaveza izdavanja identifikacionih isprava i
u cemu se razlikuje od trenutno vazece pomorske knjizice; da li su svi plovni objekti obuhvaceni kroz
tri predlozene kategorije (brod, camac, jahte); i dr. Iskazano je interesovanje i za stanje plovnih puteva
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na Skadarskom jezeru, koliko je registrovanih prevoznika, stanje i nadzor u ovoj oblasti, kao i iskazamo

misljenje da je trebalo predloziti novi Zakon o sigurnosti pomorske plovidbe imajuci u vidu broj

predlozenih izmjena.

Takode, na sjednici Odbora, ukazano je na clan 207 vazeceg zakona kojim je definisana obaveza

Ministarstva saobracaja i pomorstva da do 31.12.2014. godine donese plan, mjere i aktivnosti na

odrzavanju plovnosti i postavljanju objekata sigurnosti, posebno, na rijeci Bojani i njenom uscu. U vezi

sa tim, postavljeno je pitanje zbog cega sedam' godina nijesu preduzete aktivnosti i sta sprecava

primjenu navedenog clana, te iskazano misljenje da je ovo problem koji treba rijesiti u saradnji sa

Ministarstyom odrzivog razvoja i turizma jer se kroz podrsku plovnosti na rijeci Bojani, izmedu ostalog,

doprinosi ekonomskom razvoju.

Na predlog zakona najvaljeno je podnosenje amandmana.

Odbor je, nakon rasprave, sa pet glasova „za" i dva glasa „uzdrzan", odiucio da predlozi

Skupstini da usvoji Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o sigurnosti pomorske plovidbe.

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupstine odreden je poslanik Srdan Milic.


